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Реферат 

Магистерская диссертация: 78 с., 11 рис., 2 табл., 55 источников, 9 прил. 

ДИСТАНЦИОННОЕ ОБУЧЕНИЕ, ПРОГРАММНО-МЕТОДИЧЕСКОЕ 

ОБЕСПЕЧЕНИЕ, СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ ЛЕКСИЧЕСКИХ НАВЫКОВ, 

ИНОСТРАННЫЙ ЯЗЫК, ИНФОРМАЦИОННЫЕ И КОММУНИКАТИВНЫЕ 

ТЕХНОЛОГИИ, ОНЛАЙН-ЗАНЯТИЯ, ВИРТУАЛЬНАЯ 

ОБРАЗОВАТЕЛЬНАЯ СРЕДА. 

Объект исследования: лингвометодические основы дистанционного 

обучения литовскому языку на этапе совершенствования лексических навыков. 

Предмет исследования: программно-методическое обеспечение 

дистанционного обучения иноязычной деятельности. 

Цель работы: теоретическое обоснование и программно-методическое 

обеспечение процесса дистанционного обучения литовскому языку на этапе 

совершенствования лексических навыков. 

Методы исследования: теоретический анализ научно-педагогической, 

научно-методической, психолого-педагогической литературы; тестирование, 

педагогический эксперимент; методы математической статистики. 

Исследование и разработки: изучены основные аспекты дистанционного 

обучения иностранному языку в теории и практике, обоснована актуальность 

создания курсов дистанционного обучения литовскому языку, разработана 

модель организации процесса дистанционного обучения литовскому языку, 

осуществлена оценка методики организации процесса дистанционного обучения 

литовскому языку. 

Элементы научной новизны: разработана и описана теоретическая модель 

организации процесса дистанционного обучения литовскому языку, определено 

содержание компонентов программно-методического обеспечения, 

реализующего возможности дистанционного обучения.  

Область возможного практического применения: имеется 

возможность практического применения обучающих курсов как в рамках 

внебюджетной деятельности, так и на заочной форме обучения 

филологического факультета. 

Апробация результатов исследования: основные  положения 

исследования изложены в докладах автора на: 

 международной научной конференции «Иностранные языки и 

современный мир» (Брестский государственный университет имени 

А.С.Пушкина, 15 апреля 2016); 

 III-ем общеуниверситетском семинаре «Предметная и методическая 

компетентность как важнейшая составляющая профессионального мастерства 

преподавателя иностранного языка» (Минск, БГПУ, 31 марта 2016). 
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Внедрение результатов исследования осуществлялось в ходе опытно-

экспериментальной работы с обучаемыми дистанционного курса по литовскому 

языку «Noriu mokytis namie!/Хочу учиться дома!». Материалы, разработанные в 

процессе исследования, докладывались на заседаниях кафедры иностранных 

языков филологического факультета БГПУ и использовались в работе 

дистанционного курса. 

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней расчетно-

аналитический материал правильно и объективно отражает состояние 

исследуемого процесса, а все заимствованные из литературных и других 

источников теоретические, методологические и методические положения и 

концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 

 

 

 

 

 

(ФИО магистранта) 

 

 (подпись магистранта) 
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Abstract 

Master’s thesis: 78 pages, 11 pictures, 2 tables, 55 sources, 9 appendices. 

DISTANCE LEARNING, METHODICAL SOFTWARE, LEXICAL SKILLS’ 

PERFECTION, FOREIGN LANGUAGE, INFORMATION AND 

COMMUNICATIONS TECHNOLOGY, ONLINE CLASSES, VIRTUAL 

LEARNING ENVIRONMENT 

Object of the research is linguistic and methodical bases of Distance Learning 

of the Lithuanian Language at the Stage of Lexical Skills’ Perfection. 

Subject of the research is Software and Methodological Support of Distance 

Learning of Foreign Language Competence Formation. 

Purpose of the research is Theoretical Basis, Software and Methodological 

Support of  Distance Learning Process of the Lithuanian Language Teaching at the 

Stage of Lexical Skills’ Perfection. 

Methods of research: a theoretical analysis of the scientific educational, 

methodical, psychology literature and theses; testing, pedagogical experiment; 

methods of the mathematical statistics. 

Research and development: the main aspects of Distance Learning of a Foreign 

Language in the theory and practice are studied, relevance of creation of Distance 

Learning Courses to Lithuanian is proved, the model of the organization of Process of 

Distance Learning of the Lithuanian is developed, the assessment of a technique of the 

organization of Process of Distance Learning of the Lithuanian is carried out. 

The results of the research and their scientific novelty: the theoretical 

model of Distance Learning Process of the Lithuanian Language is developed and 

described, the content of Software and Methodological Support of Distance Learning 

is defined. 

Area of possible practical application: there is a possibility of practical 

application of the Training Courses both within off-budget activity, and on 

extramural studies of Philological Faculty. 

Approbation and introduction of results of research: the main propositions 

of  the research were reported at:  

 the international scientific conference "Foreign Languages and Modern 

World" (April, 15, 2016, Brest state university named after A.Pushkin); 

 III all-university seminar "Subject and methodical competence as the most 

important component of professional skill of the teacher of a foreign 

language" (March 31, 2016, Minsk, BSPU). 

Introduction of results of research were carried out during skilled and 

experimental work with trained a distance course of the Lithuanian language  "Noriu 

mokytis namie!/I want to study at home!". The materials developed in the course of 
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research were reported at faculty meetings of foreign languages of philological 

faculty of BSPU and used in work of a Distance Course. 

The author of the research confirms that the analysis and estimation 

represented in the research work correctly and objectively reflect the state of the 

process in question, and all theoretical, methodological and methodical concepts and 

ideas taken from other sources are supplied with the references to the authors. 
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